
Energieoplossingen voor 
Waardeiland en De Waard 

verder onderzocht 
 
 
 
 
 
 
 
 

Op woensdagavond 5 juli kwamen ruim 60 bewoners van het 
Waardeiland en ondernemers van de Waard bijeen in het 
buurthuis Matilo. Samen bespraken zij de voorlopige 
resultaten van het verdiepend onderzoek naar duurzame 
energieoplossingen. Om de CO2-doelen van de Stichting 
Energietransitie De Waard en Waardeiland (SEDWW), de 
gemeente Leiden en de Provincie Zuid-Holland te halen zijn 

meerdere duurzame energiebronnen onderzocht. SEDWW en 
de gemeente Leiden organiseerden samen deze wijkavond 
waar onderzoeksbureau Syntraal de voorlopige uitkomsten 
van het onderzoek presenteerde.  
 
Begin 2022 heeft de Stichting, een gezamenlijk initiatief van het 
industrieterrein De Waard en de woonwijk Waardeiland, het 
onderzoeksbureau Syntraal de opdracht gegeven voor een nader 
onderzoek naar duurzame energiebronnen voor het gebied.  
 
De bewoners gingen na een presentatie van Syntraal in groepen uiteen om verder te praten over de 
verschillende opties die naar voren kwamen. Dit leidde tot levendige discussies. En daarmee zijn veel 
waardevolle vragen, ideeën en ook zorgen opgehaald.  
 
Een kleine greep uit de vragen:  
 
Wat is goedkoper? De aansluiting op een bronnet of de aansluiting op een MT-warmtenet?  
Wat zijn de kosten om je huis goed te isoleren?  
Hoe werkt warmte halen uit het water van het Rijn-Schiekanaal? 
Kunnen we ook kijken naar een buurtbatterij?   
Zijn warmtepompen eigenlijk wel zuinig?  
Is er gekeken naar de warmtebehoefte nu en in de toekomst?  
Kunnen we als bewoners straks wel zelf kiezen voor een bepaalde warmteoplossing?  
Wat is de rol van de gemeente en van SEDWW? 
 
Het is duidelijk dat er nog veel onduidelijk is en veel vragen beantwoord moeten worden.  
Dat zal deels gebeuren in het concept onderzoeksrapport van Syntraal dat in augustus beschikbaar 
zal zijn. De bewoners en ondernemers worden hierover geïnformeerd via de SEDWW.  



Vervolgens zal gepeild worden welke oplossingen zij voor ogen hebben. Alle inzichten, vragen, 
zorgen en onderzoeksresultaten worden vervolgens meegenomen in het Wijkuitvoeringsplan. In dit 
plan, dat nog door de gemeente in samenwerking met SEDWW opgesteld gaat worden, komt te 
staan hoe de overstap te maken naar een duurzame en betaalbare energie oplossing. Hier wordt u 
als bewoner van het Waardeiland of ondernemer op De Waard uitvoerig bij betrokken. 
 
De avond is afgesloten met de volgende conclusie:  

1. We moeten samen inzicht krijgen in de oplossingsrichtingen of scenario’s die nu 
gepresenteerd zijn en welke de scenario’s het overwegen waard zijn.   

2. Er is behoefte aan een gestructureerd overzicht: de scenario’s met alle specificaties naast 
elkaar leggen om zo meer inzicht te verkrijgen.  

3. Hoe zou het beheer en de organisatie geregeld moeten worden?  
 
Syntraal heeft in november 2022 een eerste oriënterende analyse afgerond en de resultaten daarvan 
in november 2022 gepresenteerd. Het verslag van die eerste avond in november leest u hier. 

https://on-the-spot.nl/leiden-dewaard-waardeiland/

